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În perioada 1-12 august 2007, ArtReSearch (Asociaţia de promovare a cer
cetării şi creaţiei În artele spectacolului, condusă de criticii Miruna Runcan şi 
C. C. Buricea-Miinarcic), În parteneriat cu Facultatea de Teatru şi Televiziune a 
Universităţii "Babeş-Bolyai" din Cluj şi Teatrul Dramatic "Eivira Godeanu", a orga
nizat la Târgu Jiu cea de-a patra ediţie a Taberei de Dramaturgie a Cotidianului 
- "un amplu proiect interdisciplinar de cercetare şi creaţie În teatru, film şi media", 
dedicat, În acest an, Generaţiei X-Men & Women. Potrivit comunicatului de presă, 
tabăra reprezintă nucleul unui "program de intervenţie culturală" finanţat, În parte, 
de Administraţia Fondului Cultural Naţional, care constă În cercetări de teren şi 
workshopuri de dezvoltare a scenariilor şi producţiilor de teatru, film şi media - toate 
urmărind, de fapt, "investigarea şi reprezentarea mutaţii/ar comportamentale şi de 
mentalităţi ce au loc În rândul adolescenţi/ar şi tinerilor din România de azi". 

Andreea Dumitru: Când a intervenit dramaturgia cotidianului În preocupările tale? 
Te Întreb, şi pentru că eşti un critic serios implicat În studiul"reteatralizării': ai identificat 
chiar un "model teatral românesc" şi i-ai diagnosticat inevitabilul declin, continuând să 
analizezi, totuşi, cu subtilitate, producţii ce se revendică Încă de la acest model. 

Miruna Runcan: E o poveste destul de complicată, legată, pe de-o parte, de 
convingerea pe care mi-am exprimat-o încă de prin '95-'96, în vremea în care 
elaboram capitolele centrale ale Teatra/izării . . .  : şi anume că, dincolo de carnavalul 
autosuficient şi foarte colorat al marilor producţii din instituţi i le teatrale româneşti, 
de fapt, spectacolul metaforic ca atare a intrat într-un soi de fază letală, într-un soi 
de . . .  muzeistică a expresiei şi, mai ales, a conţinuturilor. Cu tot respectul pentru 
marile spectacole, de atunci şi de azi , nu cred că am greşit. N-are rost să reiau 
acum cele tipărite cu şapte ani în urmă, în Modelul teatral. De aici ,  mai departe, a 
crescut, în timp, credinţa că trebuie făcut ceva care să ne reîntoarcă la publicurile 
reale, şi mai ales să ne întoarcă la cele - enorm de vaste - cu potenţial neconşti
entizat: publicuri care nu ştiu despre ele însele că sunt publicuri ,  oameni care nu 
ştiu despre ei înşişi că au nevoie de teatru . 

Pe de altă parte, un rol esenţial l-a avut, după experienţa cu ultima T de la Târgu 
Mureş, naşterea Man.ln.Fest, alături şi sub directa influenţă a Teatrului Imposibil din 
Cluj şi a mentorului său, regizorul m.chris nedeea. Interesul pentru alternativ, pen
tru simplificarea conţinuturilor şi adecvarea expresiei la un nou ritm de perceptie, 
pentru răspunsul direct al publicurilor, interesul pentru noua dramaturgie de aici şi 
de oriunde altundeva, iată tot atâtea pu!:Jcte comune care ne-au unit pe mine şi pe 
C.C. Buricea-Miinarcic cu Imposibilul. In fine, în al treilea rând, e vorba despre 
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munca noastră didactică: la un moment dat, am avut revelatia că ceea ce făceam 
eu la opţionalele de Jurnalism cultural şi ceea ce făcea Cristian la cursurile lui  de 
prelucrare a textului de spectacol se poate prelungi într-un proiect extracurricular, 
mult mai complex. Şi ne-am apucat să elaborăm acest proiect, numit Dramaturgia 
cotidianului, unind în cercetarea de teren studenţi jurnal işti şi studenţi teatrologi ,  
pentru pescuit şi prelucrat poveşti reale, despre teme fierbinţi. Ideea a crescut, 
grupurile şi ele, s-au adăugat şi studenţi de la secţia de regie, cea de televiziune; 
rezultatele au fost, cred, în fiecare an, mai bune ca în anul precedent. 

A.D.: Ce anume te-a determinat! inspirat când ai purces la organizarea aces
tei aventuri, o tabără cu participare benevolă şi rezultate greu de anticipat? 
Încercând să delimitezi dramaturgia cotidianului de orice aluzie la defunctul realism 
socialist, invocai (În Man. in .Fest) modelul echipelor de cercetare etnografică ale 
lui Dimitrie Gusti, dar şi, În contextul actual, contribuţiile similare, de istorie orală, 
iniţiate la Muzeul Ţăranului Român, la Cluj, de către Ruxandra Cesereanu (În fond, 
chiar de Liviu Maliţa, În explorarea Vieţii teatrale în şi după comunism). 

M.R.: Modelul Gusti, chiar dacă e asumat numai de folclorişti şi sociologi, a avut 
mereu şi o dimensiune artistică marcată. Pe vremea în care eram eu studentă, cândva 
în .. Evul mediu" dintre primăvara pragheză şi cutremurul din 1977, încă se mai păs
tra bunul obicei al cercetării ,  prin cercuri ştiinţifice direcţionate, ca şi cel al cercetări
lor de teren, nu numai la arheologi, istorici ori folclorişti. Profesorii mei cei mai dragi, 
academicianul Ion Coteanu şi colaboratorii lui ,  Alexandru Sincu şi Cezar Tabarcea, 
au pus la cale, vreo doi ani la rând, oricât de ciudat ar părea, cercetări de teren de 
poetică şi sti l istică aplicată. N-am mai apucat să particip la ele, terminasem deja 
şcoala şi părăsisem capitala; dar am continuat să lucrez în condiţii de "navetă", 
Braşov-Bucureşti, alături de echipa interdisciplinară (l ingvişti, teatrologi , muzicieni, 
traducători etc. )  de poeticieni, cam până în 1987; adică un deceniu după absolvire. 
Ştii, pe atunci, un doctorat era un vis imposibil de atins, iar un post în cercetare -
o himeră. Tot ce făceam era voluntariat şi curiozitate de cunoaştere în stare pură .  

Deci, inspiraţia de bază vine tot din . . .  practică: practica de a gândi în  perma
nenţă în raporturi de comunicare cu alte discipline şi şti inţe, şi de a lega teoria cu 
manifestările imediate, ale existenţei nemij locite, în scopul de a detecta şi descrie 
corect fenomene. 

Da, invocarea muncii Ruxandrei Cesereanu (vreo câţiva ani, cât am lucrat la 
catedra de jurnalism amândouă, am împărţit unii dintre studenţi , care au participat 
la ambele echipe . . .  ) şi a celor de la Muzeul Ţăranului Român nu e întâmplătoare: 
e un simptom pentru un anume fel comun de gândire şi emulaţie. 

Cât despre proiectul de cercetare al lui Liviu Mal iţa , eu am ajuns în şcoala de 
teatru de la Cluj după ce el începuse deja,  şi am intervenit cu propria mea com
petenţă, atâta câtă e. Oricum, suntem foarte mândri de ce-a ieşit. Chiar dacă e loc 
pentru mai bine, a fost măcar o demonstraţie că se poate lucra cu folos, individual 
şi în grup, punând cărămizi la găurile enorme de istoriografie şi critică interpretativă, 
pe care le-am acumulat, în România, de deceni i .  

A.D.: La Începutul lui 2007, ai fost nominalizată la Premiul UNITER pentru 
critică datorită acestui proiect pe care l-ai iniţiat şi coordonat. Totuşi, controversa 
legată de nominalizarea În sine a umbrit o discuţie, mult mai utilă, despre ineditul 
sau anvergura lui. Dimpotrivă, "dezbaterea" declanşată de refuzul În bloc al nomi
nalizărilor a dat la iveală crase prejudecăţi privind câmpul/ limitele actului critic. 
Cum Îţi explici atitudinea mefientă sau chiar indiferentă a unor colegi de breaslă 



faţă de un concept care interesează, iată, nu doar tineri oameni de teatru, ci şi 
videaşti, jurnalişti? 

M.R.: Am mai vorbit despre asta ; sincer, nu cred că e o rană vindecată, chiar 
dacă am luat suficientă distanţă ca să îmi d isplacă, retrospectiv, circul mediatic -
zadarnic - de jur-împrejurul întâmplări i .  Acum cred că m-am implicat excesiv, 
probabil fi indcă ,  accidental ,  era la mijloc facultatea clujeană, prin nominalizarea 
ambelor proiecte, şi al nostru şi al lui Liviu Maliţa . 

Azi ,  că au trecut atâtea luni şi-o vacanţă, cred că "mefienţa" (aşa cum drăgă
laş o numeşti) are mai multe rădăcini ,  din nefericire congruente. Pe de-o parte, e 
vorba de jalnica tradiţie a criticii de teatru româneşti (ba aş îndrăzni să zic, şi a 
unei bune părţi a comunităţii teatrale) de a refuza să vadă dincolo de lungul nasu
lui. Sebastian, în 1935, se îngrozea tot din pricina asta. Ca atare, ce nu e "activitate 
curentă", adică cronicărie de ziar ori de revistă, nu e critică. Criticul critică, nu-i 
aşa? Cu corolarul autohton de tip :  "criticul laudă" ori trebuie ucis . E barbar şi, mai 
ales, e profund neadevărat. 

Altă rădăcină este aceea a subţirimii şi inconsistenţei muncii de cercetare, de 
durată şi de adâncime (istorie, teorie, monografi i ,  studii culturale etc.) ,  o altă tradi
ţie blestemată la noi . Dispreţul faţă de activităţile de cercetare pe termen mediu şi 
lung, în fond activităţi critice cu reverberaţie profundă, care scot teatrul din condiţia 
sa de efemeritate, şi pe critic din comodul său impresionism, e o formă de apărare 
a . . .  A ce, Doamne iartă-mă?! Oare n-ar trebui să apărăm cu toţi i teatrul ,  oare n-ar 
trebui să-i facem cu totii vad , indiferent de uneltele noastre? Oare nu e sarcina 
criticii de a se uita şi în 'urmă şi înainte? 

A.D.: Ca profesor şi animator de viaţă teatrală clujeană, cum Îţi explici entu
ziasmul, curiozitatea participanţilor la cele patru ediţii ale taberei (evidente oricui 
parcurge "mărturiile" sau "ficţiunile" rezultate de aici) ? Cine sunt ei şi cum i-aţi 
cooptat!câştigat pentru acest proiect? 

M.R.: Ca să îţi răspund cinstit şi prompt, e un miracol pentru care n-am destule 
cuvinte ca să mulţumesc. Nu cred că există o meserie mai ofertantă şi mai entu
ziasmantă decât cea de profesor, mai ales în universitate. Nu cred că ştiu destule 
despre entuziasmul lor în raport cu proiectul Dramaturgia cotidianului, dar, la 
început, grupul de bază era destul de omogen şi destul de legat şi de Man. ln.Fest, 
iar perspectiva faptului că ceea ce se munceşte va fi şi publicat şi prezentat în 
dezbatere directă a fost, probabi l ,  unul dintre secretele acestui entuziasm. (Ca şi 
unul dintre duşmanii săi lăuntrici , fi indcă nu toată lumea rezistă la confruntarea 
directă, nici nu e fiecare din noi atât de creativ şi de talentat, ori atât de perseverent 
pe cât îşi închipuie. Ca atare, "pierderile colaterale" sunt inevitabile). 

De fapt, dacă e să fiu obiectivă, entuziasmul care a crescut în timp (am început 
cu zece studenţi , la Băiuţ, dintre care mai mult jumalişti decât teatrologi, pentru ca anul 
ăsta să fie douăzeci şi trei, teatrologi, regizori , actori , jurnalişti de presă scrisă şi video 
artişti , ca să nu mai spun că acum unii sunt masteranzi sau absolvenţi de masterate) 
vine din resursa cea mai importantă la un tânăr: punctul de coincidenţă dintre propriul 
interes de cunoaştere-creaţie şi sentimentul util ităţii sociale a muncii tale. 

Fiindcă, ceea ce îi deosebeşte pe intelectualii tineri de generaţiile mai vârstnice, cel 
puţin aici, la Cluj, e nevoia de "a face ceva pentru ceilalţi". De a schimba ceva. A rezista, 
ba chiar a te opune blazării morocănoase şi infatuate, ca şi tendinţei veşnice de a ne 
jelui, din societatea românească "liberă" de răspunderi , pare să nască entuziasm. 

Cine sunt, deci? Păi, uni i  sunt deja ziarişti cu experienţă (cum e Bianca 
Felseghi ,  Adrian Dohotaru, care anul ăsta n-au mai venit, dar prin ei ni s-a alăturat 



Teo Păcurar; ori Mihai Pedestru , care e şi un experimentalist strălucit foto şi video; 
ori veterana noastră dragă, Dora Ghecenco ) .  Alţii sunt şi jurnal işti cu loc de muncă 
dar şi critici de teatru ori fi lm,  cum e cazul lu i  Mihai Gădălean şi Horaţiu Damian, 
ambii în echipa Man. ln.Fest şi în conducerea ArtReSearch. Alţii sunt mai de curând 
aproape, cum e grupul excelent de studenţi teatrologi (Rafael Oros, Timur Felix 
Mihancea, Alina Frâncu , Andreea Chindriş, Roxana Pântice, Georgiana Truţă, Oana 
Moldovan).  Există şi un regizor care va absolvi anul ăsta, Mircea Laslo, minte 
strălucită , om de muzică dar şi condei excelent, probat în cei doi ani de dinamizat 
revista ; căruia i s-a alăturat acum Alexandra Felseghi ,  din anul doi, care e şi stu
dentă la conservator (ca să vezi cum e cu regia şi muzica! ) .  Apoi Bogdan Nariţa , 
student la televiziune, căru ia i s-au alăturat anul ăsta colegi i lu i ,  Bogdan Zoicaş, 
Godin Sebastian Pop, Cezar Enache. Au fost şi alţi i ,  în ani i tr�cuţi , uni i  au plecat 
de tot, alţii n-au mai reuşit, sper s-o facă acum, dar vor reveni .  In plus, acum ni s-a 
alăturat un grup foarte coerent şi dedicat de tineri elevi şi studenţi la teatru de la 
locul faptei , Târgu J iu .  Pe care i-a adus alături de noi teatru l însuşi, o instituţie 
profund implicată în mişcarea teatrală din licee şi ,  mai ales, Raluca Sas-Marinescu , 
PR-ul loculu i ,  MA în teatrologie, sufletul tuturor aventurilor din u ltimii ani .  

A.D. : Revista Man . ln .Fest a dedicat, În nr. 2-312006, un spaţiu amplu celei 
de-a treia ediţii a Taberei (după Băiuţ - Maramureş, În 2004 şi cartierul Hatvan 
din Baia Mare, În 2005, aceasta fiind cea dintâi găzduită de Teatrul "Eivira 
Godeanu" din Târgu Jiu) . Aţi reuşit să scanaţi atunci tot ce era de scanat - de la 
declaraţiile de intenţie şi armătura teoretică la interesanta recoltă de (foto)reportaje, 
interviuri/conversaţii (schiţe de) scenarii şi piese mijite din realitatea "documentată". 
De fapt, anul trecut, la Târgu Jiu, apoi şi la Teatrul Odeon, unde a avut Joc şi o 



lectură cu Balul pensionarei de Mihai Gădălean, s-a Încheiat o etapă din existenţa 
proiectului, concentrată asupra "migraţiei de muncă şi vieţii comunităţii". Făcând 
un bilanţ rapid, care a fost cel mai mare câştig al acestei perioade de cercetare/ 
creatie? Care au fost cele mai mari obstacole/tentatii cu care v-ati Întâlnit? Dar 
cele' mai scump plătite naivităţi de care aţi dat dovadă "la faţa locului"? Crezi că 
aţi reuşit să evitaţi clişeele mult vehiculate de media pe această temă? 

R.M.: Vai mie, e un capitol de întrebări la care va trebui să mă controlez din greu 
ca să nu bat câmpii! În primul rând, nu cred că, pe tema migraţiei, şi mai ales pe coor
donata efectelor ei interne, "am scanat tot ce era de scanat". Ar fi fost şi imposibil . Am 
încheiat acest ciclu în primul rând pentru că tema ajunsese, între timp, una . . .  de jurnal 
de actualităţi . Pe de-o parte, am devenit conştienţi că pentru a continua cu tema asta 
ar fi fost nevoie de un suport material şi de o infrastructură mult mai amplă; pe de alta, 
ni s-a părut că însăşi curiozitatea noastră cercetătoare a intrat într-o criză. 

Cel mai mare câştig au fost. . .  două. În primul rând, rafinarea metodei, care 
are atât coordonate de cercetare şi creaţie propriu-zise, cât şi educ�ţionale, în 
sensul bun al cuvântulu i ,  acelea de învăţat practic, din propri i le greşel i .  I n  al doilea 
rând ,  structurarea ca atare a grupurilor. Cred că asta e foarte important: să îi scoţi 
pe artiştii din şcolile vocaţionale, mai ales de teatru , din blocajul tradiţional al lucra
tului de unul singur, în propria bucătărie. La noi, la români ,  munca împreună e, de 
cele mai multe ori , un calvar. De la care preferăm să chiul im, ascunzându-ne în 
închipuita noastră genialitate. Şi ar mai fi şi câştigul al treilea, care e şi individual 
şi de grup: acela că ideile au devenit din ce în ce mai îndrăznete. 

Obstacole? Au existat şi există obstacole lăuntrice, cum ar fi capacitatea de 
a interacţiona în mod atent cu subiecţii intervievaţi , ducând conversaţi i le până la 
capăt, făcându-i să se dezvăluie dincolo de "rolul s9cial". Aici e vorba şi de noroc, 
dar şi de experienţă . Dar şi obstacole exterioare. In fiecare an am avut câte un 
partener de nădejde, de la o micuţă primărie la o facultate din Baia Mare (profe
soarei şi criticului Dana Puiu, aceeaşi caldă recunoştinţă! )  până la excepţionalul 
parteneriat cu Teatrul "Eivira Godeanu" dln Târgu Jiu (Marian, Alex, Simona , Monica, 
Radu ,  Pompi et.co . ,  toată dragostea! !  In schimb, proiectul crescând substanţial , 
am fi avut nevoie de o recunoaştere dincolo de casa proprie, care să ne scape de 
voluntariatul crunt (iar pentru studenţi sângeros) în care ne-am mişcat de atâţia 
ani .  După ce CNCSIS-ul, prin evaluatorii de la teatru şi film (colegi din alte centre 
universitare), ne-a tăiat mereu şi cu suspectă hotărâre de la orice grant de cerce
tare, şi anul trecut şi anul ăsta , AFCN-ul ne-a acordat, u ltimii pe l istă la Proiecte 
culturale, . . .  5000 de lei! Noroc că a găsit teatrul din Târgu J iu sponsori pentru 
cazările studenţilor . . .  Şi facultatea bani de drum. 

Naivităţi? Da, există. Cea mai drastică e căzutul în plasa discursurilor 
auto-compătimitoare ale subiecţilor interviurilor. Cea mai urâtă şi mai periculoasă 
este empatizarea "înfrăţită" cu aceştia . Care poate să-ţi dinamiteze dinăuntru orice 
speranţă de obiectivitate şi să te arunce în neantul cl işeelor. Nu totdeauna am 
reuşit să evităm asta. Dar, măcar, am învăţat din proprii le prostii şi uni i  de la alţi i .  

A.D.: Pentru noua dramaturgie tânără de la noi (ivită ad-hoc sau În urma con
cursurilor dramAcum, a atelierelor de new writing), tema conflictului Între generaţii, 
a derivei la vârste fragede a devenit deja o marotă. Ce v-a făcut să cârmiţi spre o 
temă mrudită la recenta ediţie a taberei? Ce aţi aflat despre generaţia "scanată", În 
versiunea Târgu Jiu? Dar despre voi? Cum arată bilanţul acestei etape? 

M.R. : E prematur să facem orice bilanţ; acum, când îţi răspund eu, toate 
materialele sunt la cuptor, vor ieşi de acolo în două, trei-săptămâni şi vom vedea . 
Am ales tema nu pentru că e absentă, ci pentru că . . .  Dar s-o luăm altfel .  



Sincer, eu nu cred în . . .  "deriva tinerei generaţi i" . Cred în problematica tinerei 
generati i ,  ceea ce e cu totul altceva. Şi, mai mult, cred c, în ultimele două deceni i ,  
se petrec mutaţii substanţiale în om. În  modul lu i  de percepţie , interpretare ş i  inser
ţie în lume. Or, "deriva" nu e o temă, e deja un clişeu. Piesele bune, fi lmele bune 
(şi sunt destu le, peste tot în lume, ca şi la noi) nu se nasc d in  descrierea derivei ,  
c i  din nevoia de a înţelege aceste mutaţi i .  

De-asta cred că proiectul  de acum e mult mai  ambiţios şi mai  greu decât 
ce l  cu m ig raţi a .  Ma i  a les  fi i nd u n  pro iect la care trudesc înş iş i  membr i i  
Generaţiei X-Men&Women, aşa cum am numit-o noi . Să fii tu însuţi ş i  obiect ş i  
subiect, şi investigat ş i  investigator, e o sarcină foarte grea. Primul lucru pe care 
l-am aflat, la finalul acestei tabere, e că, uneori , colegilor mei tineri le-ar fi fost mai 
uşor să se intervieveze unii pe alţii decât să îi intervieveze pe tinerii din Târgu J iu .  
Pe de altă parte, de data asta ne-am pregătit mai  bine, din timp, am produs deja 
două numere de revistă care au o relaţie destul de strânsă, la nivel tematic, cu 
Generaţia X-Men. Şi ,  spre deosebire de ceilalţi ani ,  acum în suplimentul dedicat 
taberei vor fi şi eseuri, articole teoretice, etc. 

Nu vreau să insist prea mult, în octombrie vom fi gata cu numărul special 
dedicat actului întâi al acestei experienţe, şi atunci vom putea estima care sunt 
câştigurile şi care pierderile. 

A.D.: Are cercetarea de acest tip, interdisciplinară adică (la graniţa Între jur
nalism, sociologie, antropologie, arte), viitor cert /a noi? Cum poate Îmbogăţi ea, 
În definitiv, reflectia asupra actului teatral şi practica scenică? 

M.R.: E loc de o anecdotă (reală) cu abur sceptic? În 1998, când am lansat 
primul număr al revistei ultima T, la Teatrul ACT, am invitat tot felul de lume, din tot 



felul de locuri . La o dezbatere. Critici n-au venit, fi reşte, mai deloc. Dar, printre 
invitaţii onoranţi , a venit şi profesorul Mihai Dinu,  matematician, semiolog, un mare 
gânditor în teoria comunicări i ,  care ne făcuse cadou un eseu pentru acel debut 
(fi indcă, în mai multe rânduri ,  s-a ocupat şi de teatru). Şi, pe când ne împăunam 
noi cu interdisciplinaritatea, el a zis, cu mare amărăciune: "Dragii mei , eu de două 
decenii tot încerc să fiu interdisciplinar. Rezultatul concret e că . . .  nu mă citeşte mai 
nimeni!" Atunci am râs cu toti i .  Neîncrezători . Acum . . .  

Ş i  totuşi ,  da ,  cred sincer că interdisciplinaritatea e singura şansă, în multe 
câmpuri de activitate ale minţii omeneşti, inclusiv în artele spectacolului .  Da, cred 
sincer, şi muncesc activ ca să-i conving şi pe alţi i ,  că nu mai poţi face teatru igno
rând ce face fi lmul ,  ce fac artele video şi documentarul ,  ce se întâmplă în muzica 
de u ltimă oră. Dar n ici în sociologie, ori filosofie . . .  Toată l umea uită că Socrate şi 
Aristofan erau contemporani. 

Cum, şi mai clar, nu poţi reflecta asupra actu lui scenic în absenţa unei per
spective mai larg i ,  în raport cu ştiinţele şi artele învecinate . Fiindcă rişti să te arăţi 
mai necioplit decât propriul tău spectator-cititor, şi atunci la ce bun? Ce legitimitate 
de exprimare mai ai? 

Lumea zice că generaţi i le care vin sunt aculturate. E fals. Au o altă cultură, cu 
o altă constituţie, fiindcă văd diferit şi operează cu alte l imbaje. Dacă nu le cunoaş
tem şi nu le înţelegem, ne-am ars. Nici cultura noastră n-o putem comunica, nici pe 
a lor nu o asimilăm. Dacă, încă, ne mai putem mişca un an, doi, trei, cu iluzia că 
propriul nostru club ne e suficient, nu peste mulţi vom constata că el, clubul ,  e o 
vitrină la Antipa. Cu plăcuţă: "Homo histrionicus, secolul XX". Altminteri, teatrul e 
pentru oameni ,  nu pentru artiştii care-I fac şi famil i i le (şi amicii) lor. Sau nu? 


